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گروه سیاسی - محمدحسین یزدی: دولت ابراهیم 
رئیســی لایحه بودجه پر ســر و صدایی به مجلس تقدیم 
کرده اســت؛ لایحه ای که یک روز پس از آن، حواشی آن 
بیشــتر هم شد و دولت مجبور به توضیح و تکذیب برخی 
موارد شــده؛ از افزایش عجیب عوارض خروج از کشور که 
فقط تکذیب شــد و توضیح قانع کننده ای درباره آن ارائه 
نشد، تا افزایش نزدیک به سه برابری بودجه نهاد ریاست 
جمهوری که این یکی تکذیب شد و توضیحاتی هم درباره 
آن ارائه شــد؛ هرچند در اصل موضوع تفاوتی ایجاد نکرد! 
چراکه شواهد نشان می دهد دولت بیش از پانصد میلیارد 

تومان فقط بابت سفرهای استانی در نظر گرفته است! 
بودجه نهاد ریاســت جمهوری در سال ۱۴۰۰ مبلغی 
حدود ۵۳۰ میلیارد تومان بود که نســبت به سال قبل از 
آن ۵6 درصد رشد داشت اما همان رشد ۵6 درصدی هم 
انتقادات فراوانی را نسبت به دولت روحانی برانگیخت. اما 
حــالا در بودجه ۱۴۰۱ بودجه نهاد ریاســت جمهوری به 
عدد ۱۴۸۳ میلیارد تومان رســیده است که رشدی 2.7 

برابری را نشان می دهد. 
حاشــیه های این رشد عجیب و غریب به حدی بود که 
هم رئیس ســازمان برنامه و بودجــه و هم رئیس کمیته 
اصلاح ساختار بودجه و هم خبرگزاری دولت، یکپارچه در 

صدد توضیح درباره آن بر آمدند.
 رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: این رقم شامل 
تجمیع ردیف هایی مثل معاونت حقوقی، ســتاد مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز، ســتاد مبارزه با قاچــاق مواد مخدر و 
ردیف های دیگر بوده و با توجه به این موضوع بودجه نهاد 

ریاست جمهوری کاهشی بوده است.
اما از آنجا که بودجه نهادهای مختلف بر خلاف گذشته 
در بودجه امســال به تفکیک مشــخص نشــده نمی توان 
درباره صحت و سقم ســخنان میرکاظمی نظر داد چراکه 
دولت بر خلاف وعده هایش در مورد بودجه هم به ســوی 

غیرشفاف سازی حرکت کرده است! 

از ســوی دیگر محســن زنگنه رئیــس کمیته اصلاح 
ســاختار بودجه مجلس شورای اســلامی در گفت وگو با 
فارس، در رابطه با افزایش بودجه نهاد ریاست جمهوری، 
گفت: بودجه نهاد ریاست جمهوری از ۵۰۰ میلیارد تومان 
به ۹6۳ میلیارد تومان رســیده است که از این عدد بیش 
از 7۰۰ میلیــارد تومان اختصاص دارد به برنامه های نهاد 
ریاست جمهوری مثلًا خدمات یکپارچه دولت نیز در این 
ردیف بودجه دیده شــده است. وی ادامه داد: از عدد هزار 
و ۵۰۰ میلیارد تومان کــه حدود ۹6۳ میلیارد تومان آن 
مخصوص نهاد ریاست جمهوری است مابقی آن که حدود 
۴6۴ میلیارد تومان اســت برای دستگاههای دیگر دیده 

شده است که در این ردیف بودجه آمده است.
ایرنا خبرگزاری وابســته به دولت نیز سعی در توجیه 
ایــن موضوع داشــت و در توجیهی عجیب نوشــت: »به 

نظر می رســد برخی جریان های سیاسی به دلیل عملکرد 
مناســب دولت طی ۱2۰ روز گذشــته در اداره کشور، با 
توســل به برخی اخبار غیردقیق و خبرسازی های رسانه 
ای، ســعی در ســنگ اندازی در مســیر دولت برای حل 
مشــکلات کشــور دارند؛ مســاله ای که می توان آنرا در 

راستای هزینه های سیاسی برای کشور تفسیر کرد.«
اما یک نکته در مورد بودجه نهاد ریاســت جمهوری، 
نادیده گرفته شده است و آن هم بودجه سفرهای استانی 
اســت! در واقع بخش اعظم آنچــه موجب افزایش بودجه 
نهاد ریاست جمهوری شده است یک بند با عنوان برنامه 
حکمرانی امور قوه مجریه شامل تعهد به مصوبات سفرهای 
اســتانی است که در بودجه ســال ۱۴۰۰ وجود نداشت. 
دولت سیزدهم مبلغ ۵2۵ میلیارد تومان را برای سفرهای 
اســتانی در نظر گرفته اســت که در سرفصل بودجه نهاد 

ریاست جمهوری آمده اســت. ایرنا مدعی شده این مبلغ 
برای مصوبات سفرهای استانی است اما واقعیت آن است 
که مصوبات ســفرهای اســتانی رقمی بیش از این است و 
بودجه موردنیاز برای این ســفرها در قالب بودجه عمرانی 
یــا افزایش بودجه های جاری در نظر گرفته می شــود. از 
ســوی دیگر رقم ۵2۵ میلیارد تومــان برای مصوبات کل 
سفرهای استانی بسیار ناچیز است و همین نشان می دهد 
ادعای حامیان دولت نادرســت است و این بودجه، صرفا 
برای اصل ســفرهای اســتانی در نظر گرفته شده است و 
نــه مصوبات آن. به عنوان نمونــه، فقط یک قلم مصوبات 
ســفر اخیر رئیس جمهور به استان لرستان که مربوط به 
تکمیل پروژه های کتابخانه ای اســتان بــود 6۰ میلیارد 
تومان و اعتبار مصوب به فرهنگ و ارشــاد اســتان ۳۵۰ 
میلیارد تومان بوده اســت. چگونه می توان پذیرفت مبلغ 
پانصد میلیارد تومانی مربوط به مصوبات سفرهای استانی 

در یک سال می تواند باشد؟!
در واقع دولت این مبلغ را برای تامین هزینه سفرهای 
استانی اعضای دولت در نظر گرفته است درحالیکه تجربه 
نشان داده سفرهای استانی هیچگاه خروجی تاثیرگذاری 
برای رفع مشکلات اســتانها نداشته است. دولت به جای 
آنکه در شرایط کمبود اعتبار و مشکلات اقتصادی کشور، 
صرفه جویــی را از خود آغاز کند، عمــلا بیش از پانصد 
میلیــارد تومان به بودجه نهاد ریاســت جمهوری افزوده 
کــه البته حاصلی جــز هدررفتن پول در ســفرهای بی 
فایــده ندارد. چراکه اگر قرار بــود رئیس دولت و اعضای 
کابینه همه مشــکلات اســتانها را از نزدیــک ببینند تا 
مشــکلات حل شــود، راه حل بهتر آن اســت که کلیه 
مســئولان اســتانی وزارتخانه و فرمانداران و استانداران 
مرخص شــوند چراکه مشــخص نیســت اگر قرار است 
با ســفر استانی اعضای دولت، مشــکلات حل شود، پس 
 چرا این همه مدیران دســتگاههای دولتی باید در استانها

 مستقر باشند؟!

افزایش سه برابری بودجه نهاد ریاست جمهوری در سال آینده

بار سفرهای استانی بر دوش بودجه ۱۴۰۱

رئیس قوه قضائیه بــا بیان این که اعتراف می کنم هنوز 
در قــوه قضائیه تحولی ایجاد نکرده ایــم، گفت: اگر کاری 
کردیم ورودی پرونده ها به قوه قضائیه بســیار پایین آمد، 
رســیدگی ها کوتاه شــد و رضایت مردم بالا رفت، تحولی 

ایجاد کرده ایم.
به گزارش ایسنا، غلامحسین محسنی اژه ای در نشست 
شــورای عالی قضایی گفت: امروز اعتراف می کنم ما هنوز 
در قوه قضائیه هیچ تحولی ایجاد نکردیم. درست است که 
به فکر هســتیم و سندی هم نوشــتیم اما عملا ما تحولی 
ایجاد نکردیم. فرض کنید تلاش می کنیم تعدادی زندانی 
را آزادی کنیــم خــب تعدادی زندانی که محکوم شــدند 
را عفــو می کنیم، آزادی مشــروط می دهیم اما این تحول 
نیســت. تحول زمانی اتفاق میوفتد که کاری کنیم زندانی 
نداشته باشیم و کسی زندان نرود. اما اگر حکم دهیم و عفو 
کنیم یا آزادی مشــروط بدهیم درست است که بد نیست 

اما تحول هم نیست.
وی افــزود: اگر بر اثــر وظیفه شناســی نیروهایمان یا 
فشــاری که می آوریم پرونده های معوقه را به روز برسانیم 
کار خوب و لازمی اســت اما اگر دوباره معوقه شود تحولی 
ایجاد نشده اســت اگر کاری کردیم ورودی به قوه قضائیه 
نبود، کم شــد و پرونده ها بســیار پایین آمد و رسیدگی ها 
کوتاه شــد و رضایت مردم بالا رفــت تحولی ایجاد کردیم 
اما اگر انقدر به زیرمجموعه فشــار آوردیم که فرسوده شد 
و از خانه و زندگیش هم کســر گذاشت و به کار پرداخت 
تحولی ایجاد نکردیم. رئیس دســتگاه قضــا با بیان اینکه 
امروز افرادی حاضر هستند با آمریکا و صهیونیست ها علیه 
ملت و کشور خود  دست به یکی کنند، تصریح کرد: امروز 
همان تروریســت های جانی که دستشان به خون هزاران 
نفر از مردم خودشــان آلوده اســت، تحت حمایت کسانی 
هســتند که داعیه حقوق بشــر دارند. منبــع تغذیه آن ها 
کسانی هستند که هزاران نفر را به شهادت رساندند و هزار 

خیانت را به کشور خود کردند.
محســنی اژه ای خاطرنشان کرد: چه بســا افرادی در 
طول این ســال ها، گذشته روشنی نداشتند، اما به درجات 
عالی ای رسیدند و چه افرادی که سقوط کردند. اگر خدای 
ناکــرده خداوند مــا را هم رها کند وضعیت مشــابه آن ها 
خواهیم داشت. چه شــد این قدر انحراف پیدا کردند و از 
مردم جدا شدند و به دامن آمریکا و اسرائیل پناه بردند. ما 
به دامن خدا پناه می بریم تا بتوانیم در مسیر حق باشیم و 

در این مسیر بمانیم.
وی با اشــاره به ســالروز 2۵ آذر و نامگذاری آن تحت 
عنــوان »روز ملی پژوهش« تاکید کرد: اگر می خواهیم در 
گام دوم انقلاب در عرصه های مختلف شاهد تحول باشیم، 
نیــاز به پژوهش داریم و نیاز داریــم با توجه به مقتضیات 

زمان، راه و برنامه دیگری داشته باشیم.
محســنی اژه ای با اشــاره به تلاش های قــوه قضائیه 
پیرامون آزادسازی زندانیان، یکی از مصداق های تحول در 
قــوه قضائیه را »کاهش زندانیان« دانســت و گفت: تلاش 
برای آزادی زندانیان، عفو زندانیان یا آزادی مشروط آن ها 
تحول نیســت؛ تحول آن زمانی اتفــاق می افتد که زندانی 

نداشته باشیم و کسی دیگر به زندان نرود.
رئیس دســتگاه قضا اضافه کرد: اگــر کاری کردیم که 
بیش از ۱۰ درصد و 2۰ درصد و بالاتر از آن حکم به زندان 
داده نشــود می توان گفت تحول ایجاد شده است؛ اما اگر 
حکم زندان دهیم و آزادی مشروط لحاظ کنیم بد نیست، 

اما به معنای تحول هم نیست.
وی یکــی از راه هــای تحول در قوه قضائیه را وابســته 
به کاهش ورودی پرونده هــا به محاکم قضایی عنوان کرد 
و گفــت: اگر کاری کردیم ورودی به قــوه قضائیه کاهش 
داشت، رســیدگی به پرونده ها کوتاه شــد و رضایتمندی 

مردم بالا رفت تحول ایجاد کردیم.
محســنی اژه ای ادامه داد: اگر فشار به قاضی، کارمند و 
زیرمجموعه خود وارد کنیم تا حدی که منجر به فرسودگی 
شــود در حالی که فرد از استراحت و زندگی خود بگذرد و 
شــبانه روزی کار کند و در مقابل کار زیاد هم تولید شود، 
هیچ تحولی ایجاد نشده است. تحول آن زمانی است که ما 
دیگر پرونده معوقه نداشته باشیم و این محدود به دستگاه 
قضایی نیســت. رئیس قوه قضائیه در ادامه نشست امروز 
تحقــق تحول واقعی در مقوله زندان ها و زندانیان را منوط 
به بازاجتماعی شــدن زندانیان دانســت و گفت: زمانی که 
یک فرد در مراحل مختلــف تعقیب و محاکمه و مجازات 
به معنای واقعی متحول و اصلاح می شــود و پس از مدتی 
که در زنــدان می ماند و به آغوش خانــواده باز می گردد، 
اعضــای خانواده او و محیط اجتماعی او تحول و اصلاحش 
را احســاس می کنند، در آن صورت است که ما می توانیم 
از تحقق تحول واقعی در بخش زندان ها و زندانیان ســخن 

بگوییم.
وی تصریح کرد: بخش های مختلف دســتگاه قضایی از 
جمله پژوهشــگاه قوه قضائیه و معاونت راهبردی دستگاه 
قضا باید در راســتای تحقق تحول واقعی در قســمت ها و 
مقوله هــای مختلف از جمله تقلیل میزان ورودی پرونده ها 
و همچنین کاســتن از حجم زندانیان و ســایر مســائل و 
موضوعات اقدامات اساسی انجام دهند و باید توجه داشت 
کــه با انجام کارهای مختصــر و موقت و صرف هزینه های 

مادی، نمی توان تحول ایجاد کرد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه جلســه شــورای عالی قوه 
قضائیه با طرح مجدد موضوع بورس به ســازمان بازرسی 
کل کشور و دادستانی کل دســتور داد که موضوع بورس 
را تا حصول نتیجه نهایی پیگیری کنند و در همین راســتا 
گفــت: در رابطه با موضوعات مختلف اگــر صرفاً به طرح 
مسئله اکتفا کنیم و موضوع را دنبال نکنیم ممکن است نه 
تنها عایدی بدست نیاید بلکه احیاناً مضر نیز باشد؛ مسئله 
بورس نیز یک مســئله تخصصی است که باید همه جوانب 
و ابعاد آن شــفاف و خالی از ابهام شود و سازمان بازرسی 
کل کشــور موظف اســت این موضوع را تا حصول نتیجه 

نهایی دنبال کند.
محسنی اژه ای تصریح کرد: پس از آنکه در هفته گذشته 
موضوع بورس را در جلسه شورای عالی قوه قضائیه مطرح 
کردیم، مسئولان سازمان بورس درخواست ملاقات فوری 
کردند و من با آن ها جلسه ای را ترتیب دادم؛ در آن جلسه 
محــدودی از ابهامات موجود در فرآیندهای بورســی که 
دارای شائبه فسادزایی و رانت زایی بود از جانب بنده مطرح 
شــد و تصریح هم شد که این ها برخی سوالات و ابهاماتی 
اســت که مطرح اســت و باید برخی رویه هــا و روندهای 
موجود در بورس که متعارف نیست روشن و خالی از ابهام 
شــوند. رئیس قوه قضائیه بیان داشــت: طی سال های ۹۸ 
و ۹۹ بــورس یک رشــد فزاینده و غیر متعــارف را تجربه 
کــرد که باید دلایل و علل این موضوع روشــن و شــفاف 
شود و سازمان بازرسی کل کشور باید به این موضوع ورود 
تخصصی بیشتری داشته باشد؛ نماینده سازمان بازرسی در 
جلســه اخیری که با اعضای هیئت مدیره سازمان بورس 
داشــتیم اشاره داشــت که »ما هشــدارها و نامه هایی را 
پیرامون روند نامتعارف بورس ارائه کرده بودیم«؛ من باید 
تاکید کنم که صرف این هشدارها و نامه نوشتن ها کفایت 
نمی کند و سازمان بازرسی باید موضوع را تا حصول نتیجه 

نهایی دنبال کند.
محســنی اژه ای در ادامه به مقوله مشــکلات و ایرادات 
موجود در سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی اشاره 
کرد و گفت: هم دولت و هم دادســتان ها در راستای رفع 
ایرادات در ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی و 
تعیین تکلیف اموال توقیفی اقدامات مثبتی را انجام دادند؛ 
اما باید توجه داشــت که صرف رفع آسیب ها و بی توجهی 
به اصلاح ســاختارها می تواند خود آسیب دیگری را ایجاد 
کند؛ لذا باید ســاختارها نیز اصلاح شود تا آسیب ها تکرار 

نشوند؛ در همین راســتا ضروری است سازمان بازرسی و 
دادســتانی کل اقدامات خود را تشدید کنند و موضوع را 
تخصصی دنبال کنند و به صرف مسائل اداری اکتفا نکنند.

رئیس قــوه قضائیه در ادامه نشســت امروز به موضوع 
متلاطم بودن بازار ارز اشاره کرد و تصریح کرد: چند سالی 
اســت که موضوع تلاطمات بــازار ارز در مقاطعی مطرح 
می شــود و دولــت و بانک مرکزی وقت رســما به صورت 
مکتــوب اعلام می کنند کــه اخلال در بــازار ارز به وقوع 
پیوسته و باید دستگاه قضایی به این موضوع ورود کند؛ اما 
پس از ورود قضایی و تعقیب و محاکمه و مجازات متخلفان 
و مجرمــان، بانک مرکزی مجدداً در نامه ای محتویات نامه 

پیشین خود را نفی و نقض می کند.
محســنی اژه ای به ذکر مصداقــی در رابطه با موضوع 
فوق الذکر اشــاره کرد و گفت: در تاریخ دوم بهمن ســال 
۹6 رئیــس وقت بانــک مرکزی به قوه قضائیــه و نیروی 
انتظامی نامه ای رســمی مبنی بــر رخ دادن اخلال در نظام 
ارزی کشــور مرقوم کرد و در همین راســتا افرادی که در 
میان آن ها صراف ها و دلال ها بودند نیز دستگیر شدند؛ در 
سال ۹۸ پس از آنکه عده ای از این افراد محکوم شده بودند، 
رئیس بانک مرکزی بعدی نامه ای نگاشت و تصریح کرد که 
این صراف های محکوم شــده مرتکب اخلال نشده اند و لذا 
بر اساس آن نامه رسمی بانک مرکزی، دیوانعالی کشور نیز 
اعاده دادرسی محکومین ارزی آن مقطع زمانی را پذیرفت؛ 
در نتیجه این روند، قوه قضائیه که مدتی را صرف رسیدگی 
به ایــن پرونده و محاکمه متخلفین کــرده بود در نهایت 
بدهکار نیز شــد! وی تصریح کرد: اخیراً در تاریخ ششــم 
آذرماه جاری نیز صالح آبادی رئیس کل بانک مرکزی طی 
نامه ای رسمی بر وقوع اخلال در مسائل ارزی کشور تأکید 
کرده است؛ که من در تاریخ سیزدهم آذرماه طی نامه ای به 
رئیس کل بانک مرکزی مشخصاً از او خواستم که مصادیق و 
 بخش هایی که بواسطه آن اخلال در مسائل ارزی رخ داده را 

مشخص کنند.
رئیس قــوه قضائیه تصریح کرد: بر اســاس اعلام اخیر 
بانــک مرکزی مبنی بــر تحقق اخلال در مســائل ارزی، 
دادستانی تهران به موضوع ورود داشته و برخی دستگیر و 
برخــی نیز تحت تعقیب قرار گرفتند؛ همچنین تعدادی از 
حساب ها نیز مسدود شده است؛ همچنین وزارت اطلاعات 
نیز در این زمینه ورود داشــته است؛ تأکید من این است 
که این موضوع، هم از ســوی بانک مرکزی و هم از سوی 
دادستانی تهران با دقت مورد پیگیری و رصد قرار گیرد و 
اینگونه نباشــد که همچون سال های ۹6 و ۹۸ ابتدا مطرح 
شــود که در نظام ارزی از ســوی عده ای اخلال رخ داده و 
سپس اعلام شــود که هیچ گونه اخلالی به وقوع نپیوسته 

است!

روســای جمهور دو کشــور ایران و ترکمنستان ضمن 
تاکید بر تقویت همکاری های مرزی و تسهیل در مبادلات 
کالا بر ارتقاء همکاری های اقتصادی و تجاری برای افزایش 

سطح روابط بین دو کشور تاکید کردند.
به گزارش ایســنا،   ســید ابراهیم رئیسی روز دوشنبه 
در گفت وگــوی تلفنی بــا »قربان قلی بــردی محمداف« 
رئیس جمهور ترکمنســتان با تشکر از میزبانی این کشور 
برای برگزاری اجلاس همــکاری  اقتصادی اکو، گفت: در 
زمینه همکاری های گازی و اجرایی شــدن سوآپ گازی 

ترکمنســتان - آذربایجان از ایران گام ها و همکاری های 
خوبی انجام شــده اســت. رئیس جمهور بر همکاری های 
مشــترک در زمینه حمل و نقــل و ترانزیت کالا بین دو 
کشور تأکید کرد و در این باره بیان داشت: با تلاش سران 
دو کشــور اقدامات خوبی در زمینــه تقویت روابط مرزی 
ایجاد شــده است و با پیگیری دو کشــور می توان برخی 

موانعی که وجود دارد برداشته شود.
رئیســی در مورد همکاری های علمــی و فناوری بین 
تهران - عشق آباد، خاطر نشان کرد: در سفر به ترکمنستان 

تعدادی از محصــولات دانش بنیان ایــران در زمینه های 
پزشکی و پیراپزشکی به کشــور ترکمنستان اهداء شد تا 
بتوانیم همکاری های خوبــی در زمینه های دانش بنیان و 
پزشکی داشته باشیم. »قربان قلی بردی محمداف« رئیس 
جمهور ترکمنستان نیز در این گفتگوی تلفنی با تأکید بر 
اهمیت همکاری ها بین کشورهای همسایه، اظهار داشت: 
روابط بین ترکمنستان و ایران، با تمدن هزار ساله باید در 

قالب همکاری  در سازمان های بین المللی نیز ادامه یابد.
رئیس جمهور ترکمنستان جایگاه همکاری های تجاری 

و اقتصادی را در روابط دو کشــور مهم بر شــمرد و اظهار 
داشت: ایران در زمینه توسعه پزشکی جایگاه ویژه ای دارد.
بردی محمداف قرارداد ســوآپ گازی بین آذربایجان 
و ترکمنســتان از خاک ایران را مهم دانســت و خواستار 
ایجاد کمیســیون مشــترک همکاری در این زمینه بین 
سه کشور شــد. رئیس جمهور ترکمنســتان با تأکید بر 
حمایت مشــترک از توســعه روابط دو جانبه بین ایران و 
ترکمنستان، اظهار داشت: دولت ایران و ترکمنستان برادر 
هستند و من برای کشور ایران آرزوی آبادانی و صلح دارم.

رئیس کل دادگستری اســتان تهران با تاکید بر اینکه 
نباید اعاده دادرســی به عنوان یک مرحله جدید دادرسی 
مطرح شــود بر کنترل ورودی درخواست های مطرح شده 

در این حوزه تاکید کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از رسانه و ارتباطات دادگستری 
کل اســتان تهران، حوزه نظارت و پیگیری دادگســتری 
اســتان تهران که بــه تقاضای اعمال مــاده ۴77 و اعاده 
دادرســی مراجعان رسیدگی کرده و درخواست های مردم 
را مورد بررســی قرار می دهد از جمله حوزه هایی است که 

پاسخگویی مناسب و تســریع در پیگیری ها مورد توجه 
و تاکید رئیس کل دادگستری اســتان تهران قرار گرفته 
است. رئیس کل دادگستری استان تهران پنج روز پس از 
بازدید خود از حوزه نظارت و پیگیری در نشست مشترکی 
بــا حضور پرویز حاجــی پور معاون قضایــی و همچنین 
مستشاران قضایی که مســئولیت بررسی درخواست ها و 
پرونده هــای موضوع مــاده ۴77 را برعهده دارند، راه های 
پاســخگویی مطلــوب و نظام مند ســازی رســیدگی به 
درخواســت های این حوزه را مورد بررســی قرار داد. علی 

القاصی مهر با تاکید بر اینکه نباید اعاده دادرسی به عنوان 
یک مرحله جدید دادرســی مطرح شود بر کنترل ورودی 

درخواست های مطرح شده در این حوزه تاکید کرد.
القاصــی مهر گفــت: تــلاش داریم تا با بــکار گیری 
راهکارهای شــفاف و مناســب و با اســتفاده از تجارب، 
پاســخگویی به مردم را در یک وضعیت مطلوب تری قرار 

دهیم.
وی گفت: آنچه در قانون پیش بینی شده است و مکلف 
هســتیم تا در یک حکم و پرونده اگر تشخیص دادیم که 

خلاف بین شرع اســت، موضوع را به ریاست محترم قوه 
اعــلام کرده تا در صورت محرز شــدن آن به دیوان عالی 
کشــور ارسال شود. رئیس کل دادگســتری استان تهران 
افزود: در نحوه پذیرش درخواســت ها و روند بررســی ها 
استفاده از ســامانه های رایانه ای و سیســتم اتوماسیون 
می تواند در ثبت و شــفاف ســازی این مسیر بسیار مفید 
باشد. وی افزود: وقتی از خلاف بین شرع صحبت می شود 
منظور آن اســت که اگر این حکم بدســت هر حقوقدانی 

قرار گیرد، خلاف بودن آن را تائید نموده و محرز باشد.

امیر ســرتیپ خلبــان واحدی گفت: قصــد تجاوز به 
هیچ کشــوری را نداریم ولی با آمادگــی کامل در مقابل 
هر گونه تجاوز با قدرت تمام و پشــیمان کننده ایســتاده 
و جواب دندان شــکنی به دشمن نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران خواهیم داد.
به گــزارش روابط عمومی ارتش، امیر ســرتیپ خلبان 
حمیــد واحدی فرمانــده نیروی هوایــی ارتش، در جمع 
فرماندهان و اساتید دانشگاه هوایی شهید ستاری و پایگاه 
شهید اکبری )کوشک نصرت( گفت: ما در مجموعه نیروی 

هوایی در راســتای ارتقای تــوان و آمادگی های رزم برای 
پاسخگویی هوشمندانه به هر سطح و نوع از تهدید هوایی 

از هیچ تلاشی فرو گذار نخواهیم کرد.
  وی ادامه داد: رشــد سرمایه انسانی با رویکرد ساخت 
نیروی هوایی دانشــمندِ تراز نظام اســلامی از اصول مهم 

نیــروی هوایی در تعامل با  ســایر بخش های لشــکری و 
کشوری است.

امیر سرتیپ واحدی با اشــاره به نقش دانشگاه شهید 
ستاری افزود: برای رسیدن به نقطه مطلوب نباید از نقش 
دانشــگاه علوم و فنون هوایی شــهید ستاری غافل شویم 

چرا که این دانشــگاه فضایی برای تربیت افسران متعهد، 
متخصص و ولایت مدار اســت که در رســیدن به اهداف 

متعالی نقش بسیار مهم و پررنگی را ایفا می کند.
وی در ادامه با بیان اینکه ما قصد جنگ با هیچ کشوری 
را نداریم خاطر نشان کرد: دکترین ما دفاعی است و قصد 
تجاوز به هیچ کشــوری را نداریم ولی بــا آمادگی کامل 
در مقابل هر گونه تجاوز با قدرت تمام و پشــیمان کننده 
ایســتاده و جواب دندان شکنی به دشــمن نظام مقدس 

جمهوری اسلامی ایران خواهیم داد.

رئیس قوه قضائیه: 

اعتراف می کنم تحولی ایجاد نکرده ایم

تدابیر روسای جمهور ایران و ترکمنستان برای تقویت روابط ترانزیتی

رئیس کل دادگستری استان تهران:

اعاده دادرسی نباید به عنوان یک مرحله جدید دادرسی مطرح شود

فرمانده نیروی هوایی ارتش: 

قصد تجاوز به هیچ کشوری را نداریم

دو خودروساز بزرگ در ایران
 حیاط خلوت دولت ها هستند

رئیس کمیســیون صنایع مجلس با بیان اینکه دو خودرو ســاز بزرگ در ایران 
عملا حیاط خلوت دولتها هســتند، گفت: رقابت دولت با بخش خصوصی به ضرر 

اقتصاد کشور است.
عزت الله اکبری تالار پشتی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به افزایش اخیر قیمت 
خودرو اظهار کرد: سهم دولت در ایران خودرو تنها 6 درصد است، ولی مدیر عامل 

ایران خودرو را وزیر صنعت، معدن و تجارت تعیین می کند.
رئیس کمیســیون صنایع مجلس با بیان اینکه دو خودرو ســاز بزرگ در ایران 
عملا حیاط خلوت دولتها هســتند، نــه بنگاه اقتصادی، گفــت: از دولت انقلابی 
انتظار می رود ســاختار دو خودرو ساز بزرگ را ساماندهی کند. اصلاح ساختار دو 
خودروساز بزرگ در ایران امروز نه تنها برای دولت هزینه ندارد، بلکه رضایت مردم 

را هم به دنبال خواهد داشت. 
نماینــده مردم تهــران در مجلس ضمن انتقاد از قیمت گذاری دســتوری، در 
خصــوص نحوه حمایت دولت از مصرف کنندگان بازار خودرو گفت: دولت نباید با 
افزایش یا کاهش دستوری از تولیدکننده و مصرف کننده حمایت کند. این کار در 
شأن دولت ها نیســت. بلکه باید از طریق نظام جامع تامین اجتماعی حمایتش را 
اعمال کند تا به تولیدکننده آســیب نرسد. رقابت دولت با بخش خصوصی به ضرر 

اقتصاد کشور است.

مجلس با هرگونه افزایش قیمت خودرو 
در این شرایط مخالف است

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت که مجلس در 
این شرایط با هرگونه افزایش قیمت خودرو مخالف است.

حجت الاسلام علیرضا ســلیمی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به دریافت مجوز 
افزایش قیمت از ســوی خودروسازی ها گفت: ما به عنوان مجلس قانع نشدیم که 
بر چه اساســی مجوز افزایش قیمت داده شده اســت. با برخی از نمایندگان عضو 
کمیســیون صنایع نیز در همین رابطه نشســتی داشتیم. این مبنا برای ما روشن 
نیســت. به نظر می رســد خودروسازها باید هزینه هایشــان را کاهش دهند و این 

هزینه ها از جیب مردم برداشته نشود.
وی افزود: در هر حال مجلس با هرگونه افزایش قیمت در این شــرایط مخالف 
است. بین قیمت خودروسازان و بازار تفاوت معناداری وجود دارد. آیا با این تصمیم 
این دره عمیق قیمت کارخانه و بازار پر شــد؟ آیا جیب دلالها کمتر پر می شــود؟ 
زمانی گفته می شــود ما می خواهیم بازار به آرامش برســد و باید تولید را افزایش 
دهیم. ما هم قبول داریم که به هر حال قیمت مواد اولیه افزایش داشته و این تاثیر 
خود را بر قیمت تمام شــده خودرو می گذارد ولی واقعیت این اســت که یکسری 

هزینه ها است که خودروسازان می توانند آن را مدیریت کنند مثل نیروی مازاد.
نماینده مــردم محلات در مجلس ادامه داد: باید همه چیز در خودروســازیها 
شفاف شود. کلیه حلقه های خرید قطعات و مواد اولیه و فولاد باید شفاف شود و در 
سامانه ثبت شود. امروز وقتی صحبت از شفافیت می شود، آنچه مجلس می خواهد 
همین اســت که مردم آســیب نبینند. اگر هزینه های مازاد صورت می گیرد باید 
مشخص شود که دلیلش چیســت. همچنین دریافتی کلیه مدیران باید روی این 
ســامانه روشن باشد و مشخص باشــد حلقه ها و رابط ها چه کسانی هستند؟ آیا 
مناقصات برگزار می شود؟ چرا عده ای خاص، خودشان یا شرکتشان یا شرکایشان 

همیشه در این زنجیره حضور فعال دارند؟ این مباحث باید شفاف شود.
ســلیمی اضافه کرد: من اعتقاد دارم تنها راه شــفافیت است. برای اینکه مردم 
هم بدانند چه اتفاقی افتاده نیازمند نظارت عمومی هستیم. اگر جایی هزینه مازاد 
تحمیل می شــود باید بدانیم اگر این هزینه مازاد کم شــود قیمت تمام شده نیز 
کاهش می یابد. این سوال امروز به عنوان یک سوال در ذهن مردم و خود ما وجود 
دارد که مبنای این تصمیم چه بوده و آیا راه دیگری برای جبران بدهی، خســارت 

و ضررها وجود نداشت.

مسئولان دولتی درباره آب اصفهان
 گفتاردرمانی نکنند

نماینــده مردم اصفهان در مجلس با اشــاره به مشــکل آب اصفهان گفت: به 
مسئولان دولتی تذکر می دهیم که مانند دولت های قبل به گفتار درمانی نپردازند.
حجت الاســلام حســین  میرزایی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به مشکلات 
شــهری و حوزه آب کلانشــهر اصفهان عنوان کرد: زاینده رود یک رودخانه ملی 
است و منافع آن استان های اصفهان، چهار محال و بختیاری و یزد را تحت الشعاع 
خود قرار می دهد، اما برای حل مشــکل این رودخانه یک پیشنهاد فنی مشخص 
داریم که بتواند آب را به صورت دائمی در رودخانه زاینده رود جاری سازد و منافع 
اســتان های ذی نفع و ذیحق یعنی اســتان های اصفهان، خوزستان، چهار محال و 

بختیاری و یزد را تامین سازد.
این عضو کمیسیون فرهنگی مجلس تاکید کرد: به مسئولان دولتی می گوییم 
کــه مانند دولت های قبل به گفتار درمانی نپردازند، از مســئولین می خواهیم که 
مســئله آب زاینده رود را جدی بگیرند و مشــکل را حل کنند، باید دستور رییس 
جمهور مبنی بر تشکیل ستاد احیای زاینده رود را جدی گرفته و فرمان ایشان را 

هرچه سریع تر عملیاتی کنند تا خدایی نکرده شاهد اتفاقات بدی نباشیم.

سازمان بازرسی کل کشور:
۱۰ هزار تخلف و جرم احصاء شد

رئیس مرکز نظارت همگانی و رســیدگی به شــکایات مردمی سازمان بازرسی 
کل کشــور با بیان اینکه برای اولین بار سازمان بازرسی، بالغ بر ۱۰ هزار تخلف و 
جرم را احصاء کرده اســت، گفت: در ســال جاری تعدادی از گزارشگران فساد که 
تاثیر در کشــف برخی از ناهنجاری های اداری و تخلف داشته اند، تشویق مادی و 

معنوی خواهند شد.
به گزارش ایســنا به نقل از قوه قضائیه، حسینعلی احمدی گرجی رئیس مرکز 
نظارت همگانی و رســیدگی به شکایات مردمی سازمان بازرسی کل کشور با بیان 
اینکــه با تمام قوا چه به لحاظ مادی و چه معنوی از گزارشــگران فســاد حمایت 
خواهد شد، گفت: برنامه سیاستی حمایت از گزارشگران فساد در سازمان تصویب 

شده است.
رئیس مرکز نظارت همگانی و رسیدگی به شکایات مردمی سازمان بازرسی کل 
کشــور خاطرنشان کرد: در ســال جاری تعدادی از گزارشگران فساد که تاثیر در 
کشــف برخی از ناهنجاری های اداری و تخلف داشــته اند، تشویق مادی و معنوی 

خواهند شد.
وی تصریح کرد: اگر فردی گزارشی یا تخلفی را گزارش کند حدودا ظرف یک 
ماه می تواند نتیجه آن را مشــاهده کند. برای اولین بار سازمان بازرسی، بالغ بر ۱۰ 
هزار تخلف و جرم را احصاء و آن  را به 7۰۰ عدد محدود کرده اســت و شــکایات و 
گزارش هایی که می آید را آسیب شناســی کرده و آن ها را به دســتگاه های اجرایی 

می دهد.

مجلس طرحی برای برگزاری تجمعات
 در دست بررسی دارد

دبیر کمیســیون ماده ۱۰ احزاب گفت: مجلس در حال بررســی طرحی برای 
برگزاری تجمعات است، اما هنوز این طرح جمع بندی و نهایی نشده است.

به گزارش ایسنا، محسن اسلامی در نشستی خبری درباره مصوبات جلسه امروز 
کمیســیون ماده ۱۰ احزاب اظهار کرد: تقاضای تاســیس حزب همدلی و توسعه 
ملی در جلســه کمیسیون ماده ۱۰ احزاب طرح شــد و مورد بررسی قرار گرفت 
و کمیســیون با فعالیت این حزب در ســطح و گستره اســتانی و با تغییر عنوان 

موافقت کرد.
مدیرکل سیاســی وزارت کشــور بیان کرد: همچنین تقاضای تاســیس حزب 
معلمان و فرهیختگان ایران اسلامی در جلسه کمیسیون مطرح شد که کمیسیون 

با فعالیت این حزب نیز در گستره استانی و با تغییر عنوان موافقت کرد.
وی ادامــه داد: گزارش برگزاری مجمع عمومی مجمــع نیروهای خط امام در 
جلســه کمیســیون طرح و مورد تایید قرار گرفت. گزارش مجمع عمومی انجمن 

اسلامی دانشگاهیان اصفهان هم طرح شد که مورد تایید قرار گرفت.
اسلامی همچنین اظهار کرد: بر اســاس مواد ۱۸ و ۱۹ قانون احزاب، دبیرخانه 
کمیســیون نسبت به اعمال فرایند رصد، پایش و نظارت مستمر در خصوص عمل 
به مصوبات کمیسیون ماده ۱۰ احزاب در حیطه احزاب ملی استانی اقدامات لازم 

را در دستور کار قرار می دهد.
 وی تاکیــد کرد: دولت ســیزدهم تاکیــد دارد فضای آرام و شــادابی را برای 
احــزاب فراهم کند و این مســاله برای وزارت کشــور در اولویت قــرار می گیرد. 
 هرچه پایبندی به قوانین بیشــتر باشــد، رابطه بهتری بین احزاب و وزارت کشور

 شکل می گیرد.
مدیرکل سیاسی وزارت کشور در پاســخ به پرسشی درباره تعیین مکان برای 
برگزاری تجمعــات گفت: مصوبه قبلی در خصوص تعییــن اماکن برای برگزاری 
تجمعات توســط دیوان عدالت اداری ابطال شده است، اما مجلس در حال بررسی 
طرحی برای این منظور اســت که همکاران ما در وزارت کشــور با مجلس در این 
زمینه تعامل دارند و در جلســات شرکت می کنند، اما هنوز این طرح جمع بندی 

و نهایی نشده است.

اخبار کوتاه


